

PRE-WHF
Q.75
RES

THESE PROVISIONS TO BE PROPOSED BY MR. T. J. BOURNE,
OF THE COMMITTEE OF THE HOUSE OF COMMONS, JANUARY 1883,
FOR THE CONSIDERATION OF THE HOUSE OF COMMONS,
IN THE HOUSE OF COMMONS, JANUARY 1883.

1. That the House of Commons do hereby resolve, that the
provisions of the Bill, in relation to the House of Commons,
shall be taken into consideration by the House of Commons,
in the House of Commons, JANUARY 1883.

2. That the House of Commons do hereby resolve, that the
provisions of the Bill, in relation to the House of Commons,
shall be taken into consideration by the House of Commons,
in the House of Commons, JANUARY 1883.

3. That the House of Commons do hereby resolve, that the
provisions of the Bill, in relation to the House of Commons,
shall be taken into consideration by the House of Commons,
in the House of Commons, JANUARY 1883.

4. That the House of Commons do hereby resolve, that the
provisions of the Bill, in relation to the House of Commons,
shall be taken into consideration by the House of Commons,
in the House of Commons, JANUARY 1883.

5. That the House of Commons do hereby resolve, that the
provisions of the Bill, in relation to the House of Commons,
shall be taken into consideration by the House of Commons,
in the House of Commons, JANUARY 1883.

RESOLUTIONS to be proposed by Mr. LOUIS BOURDAGES, in Committee of the whole House, Tuesday 10th January, 1832, for taking into consideration the Composition of the Executive and Legislative Councils of this Province.

1°. *Resolved*, As the opinion of this Committee, That from the moment when the Cession and Treaties of Peace rendered the Canadians British Subjects, they became entitled to the Political Rights, Franchises and Constitutional Privileges annexed to that Title, unimpaired by any distinction between themselves and their Protestant fellow subjects from other parts of the Empire, arising from a difference of Origin, Religion, Language, Laws or Customs.

2°. *Resolved*, As the opinion of this Committee, That the Royal Instructions from time to time given to the Governors, in requiring that, in case of their decease or absence, the Senior Executive Councillor, being a Protestant, shall assume the Administration of the Provincial Government, establish an odious distinction unfavorable to His Majesty's Canadian Subjects, most of whom are Roman Catholics; a distinction which should be discontinued in a Country where the free exercise of the Roman Catholic Religion being guaranteed by the Faith of Treaties, those who profess that Religion, ought not to be subjected to any Disability or Political Exclusion.

3°. *Resolved*, As the opinion of this Committee, that this unjust distinction once recognized by His Majesty's Government and sanctioned in the selection of the first Magistrate of the Colony, has in fact been continued by the distribution of all Offices in the Gift of the Crown, which, in the Legislative and Executive Councils, the Courts of the Law, the Customs and all other Civil Departments, have been filled by a very large majority of Protestant Officers, born out of the Province, and that such offensive partiality constantly tends to create and maintain national distinctions and antipathies, and to check the prosperity of the Province.

4°. *Resolved*, As the opinion of this Committee, that the people of this Province can entertain no hope that this abuse will cease, nor that they will acquire a fair influence, sufficient to induce the Executive Government to consult the wishes and interests of the Province, in the impartial selection of its Public Officers, so long as the said Executive Government shall retain the exorbitant power, unknown to the principles of the British Constitution, of constituting one of the Branches of the Legislature under the name of the Legislative Council, and of selecting and appointing all the members thereof, who being thus called to a more elevated rank, and subjected to heavy responsibility, avail themselves thereof to obtain from the authority which appointed them, an accumulation of lucrative situations for the purpose of maintaining themselves in that rank, without regard to their ability and other qualifications, for filling so many different Offices.

5°. *Resolved*, As the opinion of this Committee, That the provision of the Act of the 31st Geo. III. Chapter 31, which constitutes for this Colony a Legislative Council, composed of Members appointed for Life by the Executive Power, with a view to their forming a constituent part of the Colonial Legislature,

✓
10/1/1832

RESOLUTIONS à être proposées par M. LOUIS BOURDAGES, en Comité de toute la Chambre, Mardi, 10 Janvier, 1832, pour prendre en considération la composition des Conseils Exécutif et Législatif de cette Province.

1°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que dès le moment où la Cession et les Traités de Paix ont rendu les Canadiens Sujets Britanniques, ils ont eu droit à la jouissance des droits politiques, des franchises et des privilèges constitutionnels attachés à ce titre, sans que la différence de leur origine, de leur religion, de leur langue, de leurs Loix et Coûtumes particulières, dût établir aucune distinction désavantageuse ou préférence injurieuse contre eux, et en faveur de leurs co-Sujets protestans et venant des autres parties de l'Empire.

2°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que dans le fait les Instructions Royales données de tems à autre aux Gouverneurs, ordonnant que dans le cas de leur mort ou absence, le plus ancien Conseiller Exécutif Protestant prendrait l'Administration de la Province, établissent une odieuse distinction contre les Sujets Canadiens de Sa Majesté pour la plupart Catholiques-Romains, distinction qui devrait être discontinuée dans un pays, où la foi des Traités conservant le libre exercice de la Religion Catholique-Romaine, elle ne doit exposer ceux qui la professent à aucune incapacité civile ni exclusion politique.

3°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que cette injuste distinction une fois reconnue par le Gouvernement de Sa Majesté, et consacrée par rapport aux choix du premier Magistrat dans la Colonie, a dans le fait été continuée dans la distribution de tous les emplois qui sont à la nomination de la Couronne, qui dans les Conseils Législatif et Exécutif, dans les Cours de Justice, dans les Douanes et dans tous les autres Départemens civils, a constamment choisi une très grande majorité de Fonctionnaires Protestans et nés hors de la Province, et que cette offensante partialité tend sans cesse à faire naître et à nourrir des distinctions et des antipathies nationales, et à retarder la prospérité de la Province.

4°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que le peuple de cette Province ne peut avoir aucun espoir de voir cesser cet abus, ni d'obtenir une juste et suffisante influence pour engager le Gouvernement Exécutif à consulter les vœux et l'intérêt de la Province, dans le choix impartial des Fonctionnaires publics, aussi longtems que le dit Gouvernement Exécutif sera revêtu du pouvoir exorbitant, étranger aux principes de la Constitution Anglaise, de constituer l'une des Branches de la Législature sous le nom de Conseil Législatif, en en choisissant et nommant tous les Membres, qui appelés ainsi à un plus haut rang et à remplir une charge onéreuse, s'en font un titre pour solliciter et obtenir de l'autorité qui les a nommés, l'accumulation de situations lucratives pour se soutenir dans ce rang, sans égard à leur capacité et autres qualifications pour remplir tant d'emplois divers.

5°. Que c'est l'opinion de ce Comité, Que la disposition de l'Acte de la 31 Geo. III. Chap. 31, qui a constitué pour cette Colonie un Conseil Législatif composé de Membres nommés à vie par le pouvoir exécutif, dans la vue qu'il formât une partie constituante de la Législature Coloniale, rend cette branche de la

ture, renders that Branch of the Legislature dependant upon the Executive Power, while it is placed beyond the reach of any control, or any influence on the part of the people.

6°. *Resolved*, As the opinion of this Committee, That in order that the composition of the said Legislative Council may be in accordance with the true principles of the British Constitution, and with the interests and wants of the Inhabitants of this Province, as a distinct and independant Branch of the Legislature, it would be expedient that the Members should be chosen by frequent Election, and by rotation, (with the exception of the prorogations and dissolutions provided for by the Act above cited,) in such manner as to render the said Body as far as possible independant of the Executive Power and of the Assembly.

7°. *Resolved*, As the opinion of this Committee, That in order more effectually to ensure such independence, it would be expedient that the Members of the said Legislative Council should not be permitted to accept any place under the Executive Government, without vacating their Seats in the said Council.

8°. *Resolved*, As the opinion of this Committee, That the provision of the said Act of the 31st Geo. III. Chapter 31, which recognizes the existence of an Executive Council without any restriction or qualification, by which the selection of its Members may be determined, is vicious; and that it would be expedient that no person should be called to His Majesty's Executive Council in this Province, unless he possess real property to the yearly value of Three hundred pounds currency, over and above all charges and incumbrances affecting the same.

9°. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the provision of the same Act which empowers the Executive Council, jointly with the Governor, to make grants of waste Lands, has enabled the Members thereof and their creatures, to engross vast tracts of land to the great disadvantage of all other classes; that this power ought not to remain in the hands of the Executive Council, and that the mode of granting Lands ought to be regulated by an Act of the Provincial Legislature.

10°. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, that the provision of the said Act, by which one-seventh of the Waste Lands is reserved for the Crown, and one seventh for the support of the Protestant Clergy, forms an insuperable impediment to the speedy settlement of the Waste Lands.

11°. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the provision of the aforesaid Act which reserves one-seventh of the Waste Lands for the support of the Protestant Clergy, (a reservation to which the established Church of England, to the exclusion of other Protestant Churches, lays an unfounded claim,) is incompatible with that perfect religious toleration which Christians of all denominations ought to enjoy in this Province; and that it is competent to the Colonial Legislature to enable every class of Christians when they require it, to support at their own expense that Clergy whose ministry they prefer.

12°. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the provision of the said Act which reserves one-seventh of the Waste Lands for the future disposal of the Crown, is contrary to the constitutional rights and privileges of His Majesty's Canadian subjects, who alone and with their free consent expressed by their Representatives, have the power, and whose duty it is from time to time as need may be, to furnish the Government with the supplies it may require, to such amount as they shall deem sufficient.

la Législature dépendante du pouvoir exécutif, pendant qu'elle la met en dehors de tout contrôle et de toute influence de la part du peuple.

6°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que pour mettre le dit Conseil Législatif en harmonie avec les vrais principes de la Constitution Britannique, et avec les intérêts et les besoins des Habitans de cette Province, comme branche distincte et libre de la Législature, il conviendrait que les Membres en fussent choisis au moyen d'un système d'élections fréquentes et par rotation, sauf les prorogations et dissolutions prévues par l'Acte précité, de manière à rendre ce Corps aussi indépendant que possible du pouvoir exécutif et de l'Assemblée.

7°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que pour assurer davantage cette indépendance, il conviendrait que les Membres du dit Conseil Législatif ne pussent accepter aucune place du Gouvernement Exécutif, sans être soumis à une ré-élection.

8°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que la disposition du dit Acte de la 31e Geo. III. Chap. 31, qui reconnaît l'existence d'un Conseil Exécutif sans restriction ni qualification pour déterminer le choix de ses membres, est vicieuse, et qu'il conviendrait que personne ne fût appelé au Conseil Exécutif de Sa Majesté en cette Province, à moins qu'il n'y possédât des propriétés foncières de la valeur annuelle d'au moins trois cens Livres courant, en sus de toutes charges et redevances.

9°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que la disposition du même Acte qui a donné au Conseil Exécutif l'attribution, avec le Gouverneur, de concéder les terres vacantes, a occasionné un accaparement de vastes étendues de terres en faveur de ses membres et de leurs créatures, au grand désavantage des autres classes ; et que cette attribution devrait être enlevée au Conseil Exécutif, et la concession des terres réglée par Acte de la Législature Provinciale.

10°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que la disposition du dit Acte qui met en réserve un Septième des terres vacantes pour la Couronne et un Septième pour le soutien d'un Clergé Protestant, est un obstacle insurmontable au prompt établissement des terres vacantes.

11°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que la disposition du dit Acte qui met en réserve un septième des terres vacantes pour le soutien d'un Clergé Protestant, réserve à laquelle l'Eglise établie d'Angleterre forme une réclamation injuste à l'exclusion des autres Eglises Protestantes, est incompatible avec l'entière tolérance religieuse que doivent trouver toutes les dénominations de Chrétiens en cette Province, et que la Législature Coloniale est compétente à donner aux Membres de chaque telle dénomination, les facilités nécessaires pour que chacune, à mesure qu'elle le demandera, puisse soutenir à ses frais le Clergé dont elle désirera recevoir son instruction religieuse.

12°. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que la disposition du dit Acte qui met en réserve un septième des terres vacantes pour la disposition future de la Couronne, est contraire aux droits et privilèges constitutionnels des sujets Canadiens de Sa Majesté, qui seuls et de leur libre consentement, par l'entremise de leurs Représentans, peuvent et doivent subvenir de tems à autre aux besoins du Gouvernement à mesure qu'ils naîtront, par telles aides et subventions et au montant de telles sommes qu'ils détermineront être justes et suffisantes.

